



Council of Europe

Note
to Editors

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : pressunit@coe.int

“International human rights bodies worldwide need more support and more self-criticism”

Strasbourg, 14.04.2008 - Governments should fully respect the independence of international human rights monitoring mechanisms which they have helped to set up, writes Council of Europe Commissioner for Human Rights Thomas Hammarberg in his latest *Viewpoint* article. This is a key pre-requisite for the efficiency of those bodies, which could themselves better co-ordinate their activities, he says. The Commissioner adds that there is a need for a broader evaluation of ways of improving and strengthening the international human rights system, drawing lessons from the successes, the many examples of policy reforms, legislative changes and individual measures in which these bodies have played a role.

The full text of this copyright-free article is available in English, French and Russian at:

www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_en.asp

« Les organismes internationaux de défense des droits de l'homme ont besoin d'être mieux soutenus, mais aussi de pratiquer davantage l'autocritique »

Strasbourg, 14.04.2008 - Les gouvernements doivent respecter l'indépendance des mécanismes de contrôle internationaux des droits de l'homme, déclare le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe, Thomas Hammarberg dans son dernier « Point de vue ». C'est une condition essentielle à l'efficacité de ces organes, qui pourraient de leur côté mieux coordonner leurs activités. Il est nécessaire d'engager une vaste réflexion sur les moyens d'améliorer et de renforcer le système international de protection des droits de l'homme, en tirant aussi les leçons des réussites - les nombreux exemples de réformes, changements législatifs et mesures individuelles pour lesquels ces organes ont joué un rôle.

Cet article libre de droits est mis à votre disposition en français, anglais et russe à l'adresse suivante : http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_fr.asp

ED060b08